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 RG 0012.1.9.2016                                
 

 
  P r o t o k ó ł    Nr 32/2016 

                   z  posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju,                      
 w dniu 15 czerwca 2016 r. 

 
 

  Obecni jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

  Otwarcia posiedzenia oraz przywitania gości i członków komisji dokonała Przewodnicząca komisji, 
Pani Józefa Boron.  

  Na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad. 

  

Ad. 3. 

  Przewodnicząca komisji, Pani Józefa Boron przedstawiła porządek posiedzenia. 

    Wniosków nie zgłoszono. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

               Porządek posiedzenia: 

1. Przywitanie i otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia komisji.  

4. Opiniowanie projektów uchwał. 

5. Ocena wykonania budżetu Gminy Zbrosławice za rok 2015. 

6. Wolne wnioski i sprawy bieżące.  

7. Przyjęcie protokołu z posiedzenia z dnia 11 i 18.05.2016 r.  

8. Ustalenie terminu i tematu kolejnego posiedzenia. 

9. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 4. 

Komisja przystąpiła do opiniowania następujących projektów uchwał:  

a) w sprawie przyjęcia „Planu gospodarki niskoemisyjnej Gminy Zbrosławice” – X. 

   Uzasadnienie do projektu w/w uchwały przedstawił inspektor Urzędu Gminy, Pan Michał 
Duszyński. Pan Duszyński poinformował również, iż „Plan gospodarki niskoemisyjnej Gminy 
Zbrosławice” został opracowany przez ECOEN CONSULT Sp. z o.o.  

  Następnie głos zabrali przedstawiciele firmy ECOEN CONSULT Sp. z o.o., Pan Mateusz 
Jaruszowiec oraz Pan Marcin Lukoszek, którzy przedstawili prezentację nt. „Planu gospodarki 
niskoemisyjnej Gminy Zbrosławice”. 

  Członek komisji, Pan Joachim Pieczka zapytał, czy w omawianym planie została ujęta 
autostrada A1. 

  Przedstawiciel firmy odpowiedział, iż plan nie zawiera autostrady, gdyż plan dotyczy tylko dróg 
gminnych i realizacji inwestycji na drogach podlegających samorządowi. Początkowo przy 
tworzeniu tego planu były uwzględnione także drogi krajowe i autostrady, jednakże po wstępnej 
weryfikacji przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska nakazano usunąć wszystkie 
inwestycje związane z drogami, na które samorząd nie ma wpływu. 

  Członek komisji, Pan Joachim Pieczka stwierdził, iż uważa, że bez autostrady i dróg krajowych 
plan nie jest całkowicie rzetelny, ponieważ drogi te jakieś oddziaływanie mają. 

  Przedstawiciel firmy odpowiedział, iż tak, ale w związku z tym, że nie ma możliwości pozyskania 
dofinansowania na realizację tego typu dróg, dlatego ich się nie ujmuje. 
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  Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

  Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 1 głosów „wstrzymujących”). 

 

b) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2016 – III.  

 Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy, Pani Marzena Żołędziewska. 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

  Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

c) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2016 – V. 

 Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy, Pani Marzena Żołędziewska. 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

  Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

d) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2016 – IV. 

 Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy, Pani Marzena Żołędziewska. 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

  Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

e) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2016 – VI. 

  Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy, Pani Marzena Żołędziewska. 

  Członek komisji, Pan Joachim Pieczka zapytał, czy usuwanie wyrobów zawierających azbest jest 
zadaniem jednorocznym, czy wieloletnim, na co Pani Skarbnik odpowiedziała, iż jest to zadanie  
jednoroczne i będzie realizowane w tym roku. 

   Więcej zapytań nie wniesiono. 

   Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

f) w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach – VII.  

  Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy, Pani Marzena Żołędziewska. 

  Przewodniczący Rady zapytał, czy jest możliwość umorzenia pewnej części pożyczki, po spłacie 
połowy zadłużenia? 

  Specjalista Pan, Michał Skowron wyjaśnił, iż zgodnie z zasadami Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska tego typu pożyczki są umarzane po spłacie 50% zadłużenia. 

  Członek komisji, Pani Karina Respondek zapytała o długość wodociągu, jaki planowany jest do 
wybudowania w Wilkowicach? 

  Specjalista, Pan, Michał Skowron odpowiedział, iż wniosek składany jest na budowę 2 odcinków 
sieci wodociągowej: przy ulicy Parkowej w Kamieńcu na długości 230 – 250 m oraz  przy ulicy 
Wąskiej w Wilkowicach na długości około 550 m. 

  Więcej  zapytań nie wniesiono. 
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  Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

g) w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Księżym Lesie                       
i Ochotniczej Straży Pożarnej w Zbrosławicach – VIII.  

 Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Z-ca Wójta, Pani Katarzyna Sosada. 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

  Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

h) w sprawie zaopiniowania propozycji planu aglomeracji Przezchlebie (autopoprawka) IX.  

 Projekt w/w uchwały przedstawił i omówił specjalista, Pan Michał Skowron. 

 Wiceprzewodnicząca Rady, Pani Zofia Woźniak stwierdziła, iż bardzo nieczytelna jest mapa 
przedstawiająca aglomerację oraz legenda do mapy. 

 Specjalista, Pan Michał Skowron wyjaśnił, iż przed podjęciem uchwały w sprawie zaopiniowania 
propozycji planu aglomeracji należało wystąpić do Urzędu Marszałkowskiego ze stosownym 
wnioskiem. Zweryfikowany wniosek w formie kserokopii został przesłany do Urzędu Gminy              
i stanowi on załącznik do projektu uchwały w sprawie zaopiniowania planu aglomeracji 
Przezchlebie. Ponieważ wniosek jest w postaci kserokopii nie można powiększyć mapy. 
Dopowiedział, iż do Urzędu Marszałkowskiego mapa została przekazana w większej formie. 
Następnie stwierdził, iż jeżeli będzie taka wola, to do sesji może dostarczyć legendę, którą 
skseruje z mapy topograficznej.   

 Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

  Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

i) w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 
Zbrosławice – XI.  

  Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Naczelnik Wydziału, Pani Beata Dzielicka. 

 Członek komisji, Pani Krystyna Graca zapytała, czy zapis „w posiadaniu samoistnym” ujęty w § 1 
pkt 3 załącznika do uchwały, należy rozumieć w ten sposób, że Gmina wynajmuje lokale do 
których nie ma tytułu prawnego, czyli nie jest ich właścicielem? 

  Naczelnik, Pani Beata Dzielicka odpowiedziała, iż są lokale w posiadaniu samoistnym gminy. 
Dopowiedziała, iż o ile pamięta taki sam zapis jest w ustawie oraz w nadal obowiązującej 
uchwale. Następnie dokonała sprawdzenia zapisu w ustawie i stwierdziła, iż zapis jest prawidłowy. 

  Członek komisji, Pani Krystyna Graca zapytała, czy gmina posiada wiele takich lokali, budynków 
w posiadaniu samoistnym.  

 Naczelnik, Pani Beata Dzielicka odpowiedziała, iż gmina od 1974 r. ma w swoim zasobie lokale                                
w posiadaniu samoistnym. W tej chwili, dla tych lokali na zasadzie zasiedzenia regulowany jest 
stan prawny.  

  Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

  Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

j) Apel w sprawie pilnego podjęcia działań niezbędnych do kompleksowej i ostatecznej likwidacji 
zagrożeń, jakie stwarzają odpady niebezpieczne po Przedsiębiorstwie Państwowym Zakłady 
Chemicznych „Tarnowskie Góry” w Tarnowskich Górach.   

   Uzasadnienie cel podjęcia w/w apelu przedstawiła Naczelnik Wydziału, Pani Beata Dzielicka. 
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    Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

  Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy apel (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

Ad. 5.  

   Przewodniczącej komisji, Pani Józefa Boron udzieliła głosu Skarbnikowi Gminy, celem omówienia 
wykonania budżetu Gminy za rok 2015. 

  Skarbnik, Pani Marzena Żołędziewska poinformowała o tym, że budżet na rok 2015 przyjęty został  
uchwałą Rady Gminy Zbrosławice z dnia 22 grudnia 2014 roku. Pani Skarbnik swoją wypowiedź 
rozpoczęła od informacji ogólnych. Poinformowała, iż pierwotnie plan dochodów kształtował się                   
w wysokości 46.523.779,78 zł, natomiast plan wydatków 54.171.614,77 zł. Przyjęto zatem deficyt                  
w wysokości 7.647.834,99 zł, który pierwotnie zaplanowano pokryć przychodami z tytułu pożyczek, 
emisji obligacji oraz wolnych środków. Jednakże w trakcie roku następowały zmiany planu zarówno po 
stronie dochodów, jak i wydatków. Po stronie dochodów budżet został zwiększony i po zmianach plan 
dochodów wyniósł 51.319.629,75 zł. Ogółem dochody budżetu w 2015 r. wykonano w kwocie 
51.614.383,01 zł, co stanowi 100,57 % planu. Natomiast po stronie wydatków budżet został 
zwiększony i po zmianach plan wydatków wyniósł 55.541.046,96 zł i został wykonany w 93,56 % 
planu. W trakcie 2015 r. w planie budżetu Gminy ukształtował się deficyt w kwocie 4.221.417,21 zł.              
W zakresie wykonania planu na dzień 31.12.2015 r. budżet wykazuje deficyt w wysokości              
350.731,22 zł. Następnie Pani Skarbnik omówiła plan przychodów i jego wykonanie, plan rozchodów              
i jego wykonanie, wykonanie dochodów i wydatków budżetu Gminy, wykonanie wydatków funduszu 
sołeckiego, wydatki majątkowe, stopień realizacji przedsięwzięć wieloletnich oraz zestawienie dotacji 
udzielanych z budżetu Gminy. Planowany pierwotną uchwałą budżetową dług na 2015 rok wyniósł 
14.611.990,43 zł, natomiast po zmianach w trakcie roku dług na koniec roku ukształtował się w kwocie 
13.127.743,19 zł. Następnie Pani Skarbnik poinformowała, iż RIO w Katowicach 19 kwietnia 2016 r. 
wydała pozytywną opinię o przedłożonym przez Wójta sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 
2015, którą następnie odczytała. 

   Po zapoznaniu się z w/w sprawozdaniem Przewodniczący Rady zapytał o powód niewykorzystania 
przez sołectwa: Kamieniec i Zbrosławice wszystkich środków w ramach funduszu sołeckiego? 

   Naczelnik, Pan Jakub Kukliński stwierdził, iż w dużym stopniu wpływ na niewykorzystanie środków 
przez sołectwo Zbrosławice miało niezrealizowanie zjazdu, z powodu zbyt późnego wprowadzenia 
tego zadania do realizacji. Natomiast w przypadku sołectwa Kamieniec powodem było niewywiązanie 
się z umowy projektanta wykonującego projekt oświetlenia terenów spacerowych. 

  Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono.  

  Następnie przystąpiono do zaopiniowania projektów uchwały związanych z wykonaniem budżetu 
Gminy za rok 2015: 

 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2015 rok wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy – I. 

  Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,                  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zbrosławice absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 
2015r. – II. 

  Projekt w/w uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, Pani Marzena Żołędziewska. 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

  Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 
Ad. 6.  

W wolnych wnioskach głos zabrali: 

 Przewodniczący Rady poinformował, iż przed chwilą otrzymał uchwałę Rady Gminy Pawonków                 
w sprawie renegocjacji zapisów Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego 
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na lata 2014-2020 w zakresie finansowania gminnych inwestycji drogowych, która ma na celu 
wprowadzenie zmian, które dopuszczałyby możliwość finansowania budowy i przebudowy dróg 
gminnych. Następnie stwierdził, iż może warto byłoby, aby nasza gmina również taką uchwałę 
podjęła. 

  Pani Z-ca Wójta wyjaśniła, że środki w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego były 
negocjowane bezpośrednio w Brukseli. O osiach priorytetowych nie decyduje marszałek, ani 
centrala, czyli Warszawa, tylko są to środki, które były negocjowane już dosyć dawno                               
i zatwierdzone w Brukseli. Następnie zapytała, czy poprzez tą uchwałę planuje się  wnioskować do 
marszałka o dokonanie zmian? 

  Przewodniczący Rady stwierdził, iż na ostatnim posiedzeniu Komisji Budżetu, Gospodarki                             
i Rozwoju była podana informacja, iż województwo śląskie, jako jedyne województwo nie 
przeznaczyło żadnych środków na modernizację dróg powiatowych i gminnych. 

  Pani Z-ca Wójta ponownie stwierdziła, iż są to środki RPO, o których w działaniach 
negocjacyjnych decyduje komisja europejska i zarząd naszego województwa.  Środki na drogi w tej 
perspektywie są i nasza gmina już z wnioskiem wystąpiła, o czym było już powiedziane. 

  Przewodniczący Rady podziękował za wyjaśnienia, a następnie stwierdził, iż komisja przez 
władze powiatu została wprowadzona w błąd, gdyż powiedziano, że na tą perspektywę nie ma 
żadnych środków na budowę i remonty dróg. 

  Pani Z-ca Wójta stwierdziła, iż powiat tarnogórski również występował o ośrodki w ramach RPO, 
gdyż taką informację przekazał starosta.  

 

  Członek komisji, Pani Krystyna Graca zauważyła, iż w wielu uzasadnieniach do uchwał brak jest 
podpisu osoby sporządzającej to uzasadnienie. Następnie stwierdziła, iż dziwi ją fakt, że w ogóle 
nic nie mówi się o informacji o stanie mienia. 

  Pani Skarbnik wyjaśniła, iż informacja o stanie mienia zarządzeniem Wójta została przekazana 
Radzie Gminy. 

  Członek komisji, Pani K.Graca stwierdziła, iż informacja ta nie była omawiana na żadnej komisji. 

  Pani Skarbnik wyjaśniła, iż materiały radni otrzymali, dzisiaj można było zadawać pytania. 
Uchwała o udzielenie Wójtowi absolutorium obejmuje sprawozdanie z wykonania budżetu, 
sprawozdania finansowe i informację o stanie mienia. 

   

 Wiceprzewodnicząca Rady, Pani Zofia Woźniak zwróciła się do członków Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej o podjęcie decyzji w sprawie zmiany terminu kolejnego 
posiedzenia komisji, w związku ze zwołaniem w tym samym dniu sesji Rady Gminy.   

  Ustalono, iż posiedzenie komisji odbędzie się w ustalonym wcześniej terminie, czyli 22 czerwca 
2016 r. o godz. 17:00. 

  

Ad. 7. 

  Przyjęcie protokołu z posiedzenia z dnia 11 maja 2016 r. zostało przełożone na kolejne posiedzenie 
z uwagi na konieczność naniesienia poprawek. Natomiast protokół z 18 maja 2016 r. został przyjęty 
jednogłośnie.  

  

Ad. 8. 

  Ustalono termin kolejnego posiedzenia na dzień 17 sierpnia 2016 r. o godz. 16:00 w temacie:  Ocena 
zasobów mieszkaniowych Gminy Zbrosławice (komisja wyjazdowa: Miedary, Zawada, Laryszów). 

  Pani Z-ca Wójta zapytała, czy komisja chce zobaczyć wszystkie budynki w wymienionych 
miejscowościach? 
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  W odpowiedzi członek komisji, Pani K.Graca wymieniła budynki gminne w Miedarach, które 
należałoby zobaczyć tj. 1) budynek przy ul. 1 Maja, w którym miał zostać wymieniony strop w celu 
zaadaptowania go na mieszkania socjalne, 2) mieszkania w budynku dawnej szkoły przy ul. Głównej, 
w którym m.in. znajduje się świetlica gminna, 3) budynek przy ul. Tarnogórskiej (dobudówka, 
pustostan). 

Ponadto, radna Krystyna Graca wskazała, że skoro tematem komisji jest ocena zasobów 
mieszkaniowych Gminy – to dobrze byłoby, aby radnym przekazać informacje związane z ilością osób 
zamieszkujących te budynki, ilością i powierzchnią lokali  w tych budynkach, czy gmina dopłaca i ile 
do tych budynków oraz jakie dochody roczne z tytułu wynajmu (ogólnie dla całego budynku) gmina 
uzyskuje. 
Dalej radna Krystyna Graca w temacie budynku w Miedarach przy ul. 1 Maja poprosiła o informację na 
temat rozwiązania problemu związanego z odprowadzeniem ścieków z tego budynku. Dopowiedziała, 
iż w powyższej sprawie od 5 lat są zgłaszane interwencje. W poprzedniej kadencji dwie komisje Rady 
Gminy były w terenie w ramach tematu związanego z lokalami komunalnymi i były zapoznane                      
z sytuacją mieszkaniową w tym budynku. Rozwiązaniem problemu związanego z biegnącym wzdłuż 
budynku otwartym rowem miała być budowa przydomowej oczyszczalni ścieków dla tego budynku.  

  Przewodniczący Rady zwrócił się o podanie terminów ostatnich przeglądów budowlanych                            
i kominiarskich, zalecenia pokontrolne oraz planu remontów. 

  Członek komisji, Pan Rafał Kubik poinformował, iż w Laryszowie do zobaczenia jest tylko budynek na 
skrzyżowaniu ulicy Wolności i Bohaterów Westerplatte. Drugim budynkiem gminnym jest nowo 
wybudowana świetlica, która już była oglądana i jest w idealnym stanie. 

  Podsumowując wypowiedzi Pani Z-ca Wójta stwierdziła, iż komisja oczekuje następujących 
informacji: liczba i rodzaj lokali w poszczególnych budynkach; terminy ostatnich przeglądów 
budowlanych i kominiarskich, plan remontów oraz liczbę osób zamieszkujących. 

   

Ad. 9. 

  Przewodnicząca komisji, Pani Józefa Boron podziękowała za udział w posiedzeniu, dokonując tym 
samym jego zamknięcia. 

   

Protokołowała                                                                                            Przewodnicząca komisji 
Inspektor R.Penkala              Józefa Boron 
 
  

 

 

 Załączniki do protokołu oraz nagranie dźwiękowe z posiedzenia komisji są dostępne w biurze Rady 
Gminy. 

 

 


